
Celostátní seminář ředitelů středních průmyslových škol 
zaměřený na koncepční a metodické otázky rozvoje odborného školství 

spojený s 35. Valnou hromadou A SPŠ ČR, ve dnech 7. – 9. října 2024 v hotelu Orea Resort Horal, Svatopetrská 280, 
Špindlerův Mlýn 

 
 
 
Pondělí 7. října  
19:00 – 21:00 h Jednání Rady asociace  
 
 
Úterý 8. října  
09:15 – 10:00 h Informace o činnosti za uplynulé období  
Ing. Jiří Zajíček, předseda A SPŠ ČR  
 
Klíčová témata 2023/24 
 

• Příprava rozpočtu kapitoly školství, zejména ve vztahu k odměňování ve školách 
• Financování Reg školství – rozpočet kapitoly školství 
• Změny v nastavení Phmax – konsensus na 95% (nesmyslné dělení na odborných školách není) 
• Financování nepedagogů (normativní přístup k výpočtu NPP, prý 8000 pracovníků k fiktivní redukci, po debatách ve vládě byly 

zaslány do rezervy krajů nějaké finance….) 
• Odměňování ředitelů a zařazení do 14. PT, Jednání Celostátní komise pro hodnocení prací a tvorbu katalogů prací 29.11. 2023, 

systémově se tento návrh nepovedlo prosadit 
• ONIV a hrazení nemocenské 

• Kurikulární a strukturální změny ve vzdělávací soustavě ČR 
• Revize RVP 
• IOS 



• Duální větev praktického vzdělávání, další větev praktické výuky s prvky duálního vzdělávání – zakotveno již v právě schvalované 
novele školského zákona 

• Digitalizace agend CZVV a případné připravované změny v oblasti přijímacích zkoušek, závěrečných a maturitních zkoušek 
• Jednání s Bakaláři k propojení systémů v souvislosti s novým způsobem realizace přijímacího řízení – složitý proces ve vztahu ke 

správnímu řízení 
• Podmínky zdravotní způsobilosti ke studiu některých oborů vzdělávání NV č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání v základním, 

středním a vyšším odborném vzdělávání) - bohužel jsme se nikam neposunuli 
• Inovace oborové soustavy – dnes probíhá konference Curriculum, která by měla výstupy představit 

 
10:00  Aktuální informace z MŠMT  
 
Ing. Bc. Petr Bannert, Ph.D.., ředitel odboru středního, vyššího odborného a dalšího vzdělávání 
 

• Nebát se připomínkovat 
• Některé organizace posílají rozporná stanoviska (např. zaměstnavatelé) 
• MzČR – část, která má na starosti zdravotní sestry a nelékařská povolání funguje skvěle, ta část MZ, která řeší zdravotní způsobilost k účasti na 

praktické přípravě, funguje komplikovaně 
• Finance – projednání státního rozpočtu dnes má komentovat PM tiskovou zprávou 

 
Dlouhodobý záměr  2024 – 27 (byl přijat 20. prosince 2023) 
• Dle správní praxe to byla doba komplikovaná, kdy dle judikatury se vycházelo z aktuálně platného stavu 
• Lycea – principy reciprocity u oborů vzdělání s maturitní zkouškou 
• V současném DZ nemají lycea (a gymnázia) žádnou stopku pro zápis do rejstříku škol 
• U skupin oborů kategorie M a L0 rozhoduje kraj na základě analýzy potřeb trhu práce, míru nezaměstnanosti a uplatnitelnosti absolventů 

(není aplikován princip reciprocity) 
• Zápis do rejstříku škol do 30.11., vyhlášení kritérií přijímacího řízení do 1.kola do 31.ledna 
• Aktualizace dat v DIPSY bude probíhat 2x týdně – zobrazení vs. zápis do rejstříku může mít odstup cca 2 dny 
• Stavební (146/2024 Sb.) a hygienická (160/2024 Sb.) vyhl. 

• školský zákon stanoví, že se se musí dodržovat pravidla daná hygienickou vyhláškou, ale Hygiena nekomentuje kapacitu a 
naplněnost školy, to komentuje stavební vyhláška (tyto 2 vyhl. jdou ruku v ruce) 

• Od 1.9.2024 platí vyhl. (13/2005 Sb.) o bezplatné jazykové přípravě na dobu neurčitou, rozsah se zvýšil na max. 400 hodin 



• V dubnu 2024 byla schválena novela NV č. 110/2024 o stanovení počtu hodin výuky financované ze státního rozpočtu (Phmax), novela je 
účinná od 1.9.2024, další změny od 1.1.2025 (ne z hlediska organizace ve školách, ale více se bude sledovat rozsah, pro odborné školy je 
komplikovaný rozsah odborné přípravy v jednotlivých školách) 

• Přijímací řízení pro 2024/25 – tisková konference 15.10. 2024 
• Vyhlášení 1. kola do 31.1.2025 
• Důležitá jsou kritéria (aby bylo možné jednoznačně stanovit pořadí, je důležité kritéria důkladně propracovat) 
• Podávání přihlášek posunuto na 15.2. (původně to bylo 20.2.) 
• Lze podat až 5 přihlášek (3 bez talentové zkoušky, 2 s talentovou zkouškou) 
• Rozřazení probíhá algoritmem pro všechny obory najednou autoremedura není možná v 1.a 2.kole, k naplnění 

kapacit se musí vyhlásit další kolo přijímacího řízení  
• Nejsou možné přestupy dle §66 ŠZ….dokud žák není žákem SŠ, nemůže přestoupit do jiné SŠ 

• Novela maturitní vyhlášky (od 1.1.2025) – ruší se monotematičnost jazykové zkoušky 
• Únorová novela ŠZ (schválena vládou 2.10.2024) – viz prezentace řed. Bannerta 
• Dubnová novela ŠZ (vypořádávání MPŘ) – třaskavé téma - umožnění zastoupení žáků ve věku od 15 let ve školských radách, dle sdělení řed. 

Bannerta je to politické zadání 
• Novela vyhl. 10/2005 SB. o VOŠ 
• Novela zákona č. 179/2006 Sb. o ověřování a uznávání výsledků DV (vypořádání MPŘ) 
• Legislativní výhled na rok 2025 – vyhl. 108/2005 Sb. (úplata za ubytování), chemická vyhláška, veřejná konzultace k IOS (dnes Curriculum)  

 
Vstup z konference Curriculum – Petr Uherka, Olga Kofroňová, NPI 

• Lyceum 2.0 všeobecné vzdělávání neakademického typu s odbornou orientací 
• Do 30.9.2025 – připravený základní koncept RVP lycea 
• Do 30.11 2024 – připravené RVP lycea 
• Do 30.6.2024 SŠ mají připraveny ŠVP 

 
Reakce na vystoupení 

• Pokusný obor vzdělání s názvem Lyceum 2.0 nabízí žákům SŠ obecně odborný obor, který je bude připravovat na širší orientaci a připravovat 
na studium na VOŠ nebo VŠ, 78-42-M/08 

 
 
 



Ing. Miroslav Krejčí, ředitel CZVV 
 

• Data v DIPSY z letošního přijímacího řízení budou do konce tohoto kalendářního roku 
• DIPSY pošle datovkou do datovky školy a naše spisová služba si to převezme a „sama“ zpracuje 
• Neprojde zrušení hybridní přihlášky, takže příští rok to bude stejné 
• Nabídka AJ do školní části přijímacích zkoušek (škola zadá ano – ne a zadá váhu – max. 40%, přijde v bednách, škola po přijímačkách nascenuje 

na DDT, CERMAT opraví), budou stanoveny centrálně 4 termíny (protože budou 4 testy), výsledky budou přenositelné(???)) 
 
 
12:00 – 12:30 h Diskuse k dopolednímu bloku jednání  
 

• Vorel 
• Kostka – speciální pedagogové 
• Diskuse o termínu podávání přihlášek na SŠ (15.nebo 20.února) – některé školy již mají vytištěné informační letáky 
• Jirka Nekuda – metodik prevence, metodik …. 
• posílení role ČŠI s pochybnostmi na kvalitu školních inspektorů a jejich kompetence kontrolovat 
• Od 15 let může být dítě členem školské rady (novela ŠZ)  
• Lycea 2.0 – pochybnosti o tom, zda posílení role lyceí je účelné 

  
 
Aktualizace v seznamu členů 

• Kontrola údajů členů v databázi Asociace, změny nahlásit Jarušce Buzkové, kontakty zadávat v obecném formátu reditel@...cz, 
sekretariat@...cz  

• Na stránce http://asps.cz/?strid=8  
 

 
Stanovisko valné hromady  
Prioritní témata: 

• Připravovaná změna financování nepedagogických pracovníků 
• Nastavení PHmax 

mailto:reditel@...cz
http://asps.cz/?strid=8


• Podmínky zdravotní způsobilosti ke studiu některých oborů vzdělávání NV č. 211/2010 Sb., o soustavě oborů vzdělání v základním, středním a 
vyšším odborném vzdělávání) 

• Podávání přihlášek do DIPSY 
 
Návrhy na usnesení poslat e-mailem do 19 h 
Kontrola údajů členů v databázi Asociace 
12:30 – 13:30 h Oběd  
 
13:30 – 16:30 h Jednání v odborných sekcích  
 
 
16:30 – 16:45 h Přestávka  
 
 
16:45 – 17:15 h  Napojení Bakalářů a elektronických spisových služeb  

Bakaláři s.r.o. - Ondřej Košek, produktový manažer – viz prezentace 
 
 
 
17:30 – 18:00 h 
Informace předsedy Ing Zajíčka o novém logu a připravovaných www stránkách Asociace SPŠ 
 
Valná hromada Asociace SPŠ ČR I. část 

• Volby předsedy a místopředsedy pro období 2024 – 29 
Návrh Rady A SPŠ ČR: 
Předseda  Ing. Jiří Zajíček  

hlasujících 129, pro 129, proti 0, zdržel se 0 
Místopředseda PaedDr. Tomáš Hlaváč 

ze 129 bylo pro 128, proti 0, zdržel se 1 
 Změna členů Rady A SPŠ: 
    Pardubický kraj Mgr Jan Kovář 
    Jihočeský kraj RNDr. Vladimír Kostka 



 Změny členské základny A SPŠ ČR  
zrušily členství 2 školy (SPŠ strojní a elektrotechnická České Budějovice a OA a SOŠ generála Františka Fajta, Louny) 
2 nové školy (SŠ polytechnická Brno, SŠ spojů a informatiky Tábor) 

• Projednání a schválení rozpočtu pro rok 2025 
• Dozorčí rada provedla kontrolu hospodaření Asociace SPŠ ČR za období od 1.1. 2023 do 31.12. 2023 
• V asociaci bylo ke dni 8. 10. 2024 zapojeno 138 škol. 
 

Zpráva o hospodaření 2023 
  

Kč 

Zůstatek prostředků ke dni 31. 12. 2022       906 053,96 Kč 

Příjmy asociace od 1. 1. 2023 do 31. 12. 
2023 

   1 040 934,00 Kč 

Výdaje asociace od 1. 1. 2023 do 31. 12. 
2023 

1 024 335,27 Kč 

Zůstatek prostředků ke dni 31. 12. 2023         922 652,69 Kč 
 
 

  



 
 

ROZPOČET Asociace SPŠ ČR na rok 2025 

  rok 2024 
schválený 2025 návrh 

počáteční stav    926 000,00 685 200,00 
        

příjmy  příspěvek  a ostatní příjmy 990 000,00 1 050 000,00 

celkem   1 916 000,00 1 735 200,00 
        

smlouvy, kancelář, předseda, DPP, krajské rady a ved. sekcí 476 000,00 476 000,00 
valná hromada   650 000,00 670 000,00 
poplatky   0,00 0,00 
krajské rady pohoštění, režie   50 000,00 40 000,00 

poplatek CZESHA  400 Kč/člena 54 800,00 54 800,00 
celkem   1 230 800,00 1 240 800,00 
        

zůstatek    685 200,00 494 400,00 
 
 
 
  



Usnesení 35. Valné hromady Asociace SPŠ ČR ze dne 8. a 9.10.2024 
 
Valná hromada projednala výroční zprávu za kalendářní rok 2023 předloženou Dozorčí radou Asociace a schvaluje výsledky hospodaření za rok 2023. 
Výroční zpráva je přílohou tohoto usnesení. (Příloha 1 – výroční zpráva za rok 2023)  
Výsledky hlasování: pro 129 proti 0 zdržel se 0  
Valná hromada schvaluje návrh rozpočtu Asociace pro rok 2025. (Příloha – schválený rozpočet pro rok 2025)  
Výsledky hlasování: pro 129 proti 0 zdržel se 0  
Valná hromada bere na vědomí změnu členů Rady v Pardubickém a Jihočeském kraji 
 
 
18:30 – 19:00 h Večeře 
 
Od 20:00 Společenský večer 
  



Středa 9. října  
 
09:00 – 09:45 h  
 
ČSN pro výuku na středních průmyslových školách 
Česká agentury pro standardizaci (ČAS)  
Ing. Ivana Kolínská, Ing. Jiří Kratochvíl 
 
09:45 – 10:45 h  
 
Umělá inteligence jako kopilot pedagoga 
Karel Klatovský, Microsoft ČR 
 
 
10:45 – 12:00 h  
Valná hromada Asociace SPŠ ČR – 2. část  

• - výstupy z jednání odborných sekcí (vedoucí odborných sekcí) 
• formulace a schválení usnesení 
•  různé 

 
12:30 – 13:30 h Oběd  
 
13:30 h Ukončení semináře 
 
 
Usnesení VH bylo schváleno jednomyslně 
 
 
Příští VH ASPŠ ČR – Hotel Horal 6. – 8.10.2025 
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